

**FESTES DE
BARRI**

**28 i 29 DE JUNY
PARC DE LA FARIGOLA
(AV. PRIMAVERA /
AV. RAMON BERENGUER)**

SERRADE MARIÑA



2024
SANTA COLOMA DE GRAMENET



Ajuntament
de Santa Coloma
de Gramenet



Santa Coloma
és vida!

FESTES DE BARRI

Veïnes i veïns de Serra de Marina, amics i amigues de Santa Coloma, un any més us donem la benvinguda a la nostra festa de barri.

Desitgem que durant aquests dos dies de convivència i festa sorgeixi el millor de tots nosaltres i aconseguim aparcar, momentàniament, els mil problemes que suportem durant tot l'any.

Ens hauria agradat fer fora la casa per la finestra, perquè la nostra festa de barri aparegués al llibre Guinness de ròcords com la millor festa de la ciutat, però els nostres recursos són molt limitats i l'esforç voluntari perquè tot surti bé és massa gran per a la comissió de festes. Però com va dir Gracián: «El que és breu i bo, dues vegades bo».

Amb aquest esperit, el que tothom, grans i petits, s'ho passi bé, la nostra associació de veïnes desitja que acudiu a la nostra festa.

Volem aprofitar aquesta salutació per recordar-vos que, als flamants locals socials que disposa el nostre barri, s'estan duent a terme diverses activitats (ioga, classes de tota mena de música, etc.) a les quals podeu participar els veïns i les veïnes que ho desitgeu.

També volem insistir en la necessitat de la vostra participació a la vida de l'Associació de Veïnes i Veïns, per aportar nous projectes i idees. Hem de rendibilitzar uns dels espais més cuidats i bells de la ciutat. I hem de continuar organitzats perquè les nostres reivindicacions de millores de barri siguin escoltades per l'administració local.

Cada activitat programada ha costat molt esforç als membres de la nostra Associació, per això sol·licitem que les aprofeiteu i en gaudiu.

I, per acabar aquesta salutació, recordeu-vos que el lema triat aquells any per a la nostra festa no podia ser un altre que «ATUREM EL GENOCIDI DE PALESTINA». Perquè un barri solidari com el nostre no pot girar la cara i mirar cap a un altre costat com si la mort de quaranta mil persones, la majoria nens i nenes, fos una cosa normal.

**Feliç festa del barri
de Serra de Marina 2024!**

**ASSOCIACIÓ DE VEÏNES I VEÏNS
DE SERRA DE MARINA**

Celebrem la Festa del barri de Serra de Marina amb civisme, convivència i germanor!

Amb el bon temps i amb el compte enrere cap a les vacances d'estiu, arriben les esperades festes de barri, molt consolidades en el calendari de celebracions de ciutat. De nou, a la Festa de barri de Serra de Marina, podreu trobar els carrers i les places guarnides, plenes d'activitats i sobretot de veïnes i veïns disposats a compartir l'alegria de viure i aquest esperit de comunitat que és una mostra més del caràcter colomenc. És per aquest motiu, que us convidem a generar un ambient de germanor on el civisme, la bona convivència i les ganes de gaudir amb respecte i bon veïnatge siguin els trets distintius d'aquesta estimada celebració.

Aquests dies seran una bona oportunitat per al foment de l'esperit comunitari i del bé comú. I en això, les entitats veïnals són les autèntiques impulsores i protagonistes, i alhora l'ànima i l'impuls de la programació d'activitats previstes, dins del marc del cicle festiu i cultural de la nostra estimada Santa Coloma de Gramenet. Vull destacar especialment l'esforç i la il·lusió que demostren cada any les entitats de veïns i veïnes que organitzen la Festa del barri del Serra de Marina, perquè sense elles no seria possible! I, per descomptat, també mencionar la important participació i col·laboració dels comerciants, així com d'altres entitats dels barris i persones que, a títol individual, aporten el seu granet de sorra perquè aquests dies festius siguin tot un èxit.

També vull recordar que les propostes d'actes, concerts i activitats gastronòmiques, entre altres, estan obertes a tota la ciutadania, i que se celebren a l'espai públic. Per això, és imprescindible tenir molt present que hem de poder compatibilitzar la celebració amb la cura dels carrers i les places, i alhora amb el necessari descans veïnal. Perquè ser cívics i cíviques és imprescindible si volem tenir una ciutat tranquil·la, neta, cuidada i corresponsable! Fem-ho possible amb la implicació de totes i tots!

Visca la Festa de Serra de Marina i visca Santa Coloma!



NÚRIA PARLON GIL
**Alcaldessa de Santa
Coloma de Gramenet**

DIVENDRES 28 DE JUNY

● 10 h

Decoració i muntatge de l'espai de la festa.



● 11 h

Exposició de fotografies dels esdeveniments realitzats per la nostra Associació durant 2023 i 2024.



● 17 h

Inflable, per reciclar saltant!



PROGRAMA

● 20 h

Festival infantil amb premis.
Espectacles per als nens i les nenes que vulguin cantar o explicar acudits. Els premis seran entrades de teatre per a tota la família.



● 21 h

Exhibició de zumba i bachata per part de les alumnes del barri i dirigida pel grup **The Lounge**.



● 22 h

Actuació del grup de rock Motosierras



● 24 h

Música Dj perquè balli tothom, amenitzada per **Les Tres Bessonnes**

DISSABTE 29 DE JUNY

● 9.30 h

Classe de ioga a les pistes de bàsquet.



● 10 a 14 h

Instal·lació de mercat amb parades d'artesanía.



● 10.30 a 13 h

Xocolatada, jocs infantils, taller de manualitats i taller de capgrossos.



● 19 h

Actuació de màgia i mímica, per a infants i grans, a càrrec de **Mister C The Clown**, de la **Cia de Mundoceska**.



● 20.30 h

Homenatge a la nostra veïna Josefa Fabregas, la Pepa.



● 21.15 h

Pregó de festes a càrrec d'**Ángel Elvira**, fundador del festival Santako Blues.



● 21.20 h

Sopar d'alforxes: les veïnes i els veïns portarem el menjar de casa i el compartirem. Per tal de tenir taula i cadires per a tothom, es prega que les persones assistents donin avís a la Comissió de festes.

● 22 h

Actuació del grup musical **Apto para el Consumo**.



● 23 h

Sorteig d'un pernil ibèric.

● 23.30 h

Dj Dance Music Events Associació, ball per a tothom!



LA PEPA

Querido barrio:

Vecinas y vecinos de Serra de Marina, hoy queremos rendir un sencillo pero sentido homenaje a Josefa Fabregas, a la que todo el mundo llama Pepa.

Cuando le comunicamos a Pepa la intención de premiar su inmensa labor de creación de nuestra asociación, así como la de posibilitar la convivencia entre las vecinas y los vecinos, ella puso como condición que el reconocimiento y el homenaje fuera dirigido a todas y a todos los que hicieron posible el nacimiento y la consolidación de la Associació de Veïnes i Veïns de Serra Marina.

He aquí el nuestro reconocimiento conjunto a todas aquellas personas, compañeras de viaje de la Pepa, en pro de esa lucha sorda por un barrio sostenible y humano: María Baena, Vicent Vilaplana, Carmen, Graciano, Gabriel, Miguel Ordóñez, Manoli Jiménez, Antonia Prieto, Fe... que fueron los pioneros en crear la Associació de Veïnes i Veïns de Serra de Marina, hace ya dos décadas.

Pepa animó a los vecinos más activos del barrio a organizarse en defensa de los intereses del mismo. Eran años de una fuerte especulación inmobiliaria y era necesario una mínima organización para intentar frenarla.

También estaba falto de transporte público y su abandono era evidente en todos los sentidos. Nuestro barrio estaba, entonces, considerado de tercera categoría. Por ello era tan necesaria crear una asociación de vecinas y vecinos que plantara cara a la mala gestión del Ayuntamiento de entonces.

Y allí estaba Pepa, con su santa paciencia, visitando a casi todos los domicilios del barrio pidiendo que se unieran a las peticiones más urgentes.

Pepa fue impulsora de la legalización de nuestra asociación, movió cielo y tierra hasta que, por fin, la Generalitat la inscribió en el Registro de asociaciones.

El barrio de Serra de Marina no siempre se denominó así, todo el mundo se refería a Singuerlín cuando quería situarnos en el mapa de Santa Coloma. Pepa aprovechó la legalización de la asociación para inscribirla con el nombre que hoy todo el mundo la conoce, Serra de Marina, con una doble intención. Por un lado, con su nombre se quería reivindicar la defensa de la Sierra de Marina, debido a las ansias especulativas de construir en ella. Y por otro, se pretendía tener un nombre propio

que nos diferenciara de otras asociaciones del distrito 3.

Pepa impulsó la necesidad de que nuestra asociación dispusiera de un local propio, para reunir y coordinar a los vecinos y las vecinas del barrio, porque las reuniones las solían hacer en las viviendas particulares de los miembros de la Junta. Fueron muchos años de reivindicar que el Ayuntamiento nos cediera un espacio, como el que ya disfrutaban todas las asociaciones de la ciudad. Y allí estuvo ella animándonos, a todos y a todas, a reclamarlo, mediante la colocación de pancartas en los balcones de muchas viviendas

del barrio. Aquellas pancartas solo tenían escrito un mensaje: «Volem un local social per al barri».

Han pasado bastantes años y nuestra asociación ya dispone de un bonito espacio, donde se celebran diferentes actividades, así como momentos de convivencia, tan necesarios como la vida misma.

Pretendemos, con nuestro homenaje a Pepa, hacer un llamamiento a las y los jóvenes del barrio, para que se sumen a esa tarea iniciada por ella hace 20 años.

**Associació de Veïnes i Veïns
de Serra de Marina**



PAREMOS EL GENOCIDIO DEL PUEBLO PALESTINO



Israel, con la complicidad de otros países, se pasea ante el mundo con miles de cadáveres palestinos.

Huelen a bombas, pólvora, terrorismo... Sus manos están llenas de polvo y sangre de niños y niñas envueltos en ladrillos y cemento. Sus mentes están enfermas, utilizan cualquier método, por muy cruento que sea, para conseguirlo. Con el dolor que están causando a millones de personas, están creando tanto odio y rabia que el grito de venganza (que será irracional e injusta) saldrá de las muertes que dejaron debajo de los escombros.

Los crímenes de hoy, del ejército de Israel contra los habitantes de la franja de Gaza (Palestina) es la continuación de esos 75 años que llevan ocupándola ilegalmente, a través de todo tipo de crímenes contra su población.

Israel ha convertido la franja de Gaza en un gran cementerio, en la cual ya van más de 30.000 ejecuciones inocentes. El Tribunal Internacional de La Haya acaba de acusar a Netanyahu de provocar un genocidio en la franja de Gaza. La decisión del tribunal de la ONU eleva la presión sobre EEUU para contener la ofensiva de Israel en Rafah. Y, a pesar de ello, el ejército israelí sigue campando a sus anchas matando a mujeres, hombres, ancianos/as, niños/as y a todo lo que se mueva.

El mundo solo vivirá en paz el día que los genocidas del pueblo palestino sean juzgados y encarcelados por sus crímenes.

¡Paz y libertad para Palestina!

Fermín Chueco Artero

MALAURADAMENT, ELS DRETS HUMANS NO SÓN PRIORITAT

És trist recordar com, en un passat que ens pot semblar llunyà, dues cultures enfrontades pel territori van acordar iniciar un camí pacífic per resoldre el conflicte territorial, són els acords d'Oslo de 1993. La foto icònica del moment va ser l'encaixada de mans entre Isaac Rabin i Yasser Arafat, sota la mirada del president americà Bill Clinton. Tot feia pensar que Israel, després de guanyar La Guerra dels sis dies, s'avindria a un acord de pau amb els palestins a canvi de territori, però malaورadament no va ser així. Rabin va morir d'un tret disparat per un extremista i Arafat, enverinat.

La crua realitat va ser que Israel es va consolidar com a estat amb territori reconegut i els palestins en van quedar al marge i dividits territorialment en dues parts separades: una, ubicada en el territori de Cisjordània; i l'altra, a la franja de Gaza. Actualment Palestina no és un estat reconegut a la ONU per expressa voluntat dels Estats Units materialitzada reiteradament en el Consell de Seguretat.

Per entendre l'entreltat del conflicte cal fer una recerca històrica que va més enllà dels interessos de les poblacions implicades que són de cultura, religió i interessos ben diferents. A tot això cal afegir-hi els interessos geopolítics de potències i poders fàctics interessats.

Hamàs és una organització armada palestina que va respondre amb violència a una situació desesperada d'apartheid. De la seva acció indiscriminada i mortífera era previsible la resposta. El sionisme que governa actualment Israel va activar la guerra total contra la població de Gaza amb ocupació, destrucció i mort indiscriminada sense límit.

La resposta majoritària dels països d'Europa ha estat fer costat a la política militar dels Estats Units que han tingut l'oportunitat de provar un sistema de defensa contra els drons iranians. També els capitalistes esperen l'oportunitat d'invertir en la bossa de gas de la costa de Gaza i si algun dirigent polític europeu proposa o impulsa la solució dels dos estats s'exposa a quedar-se al marge de l'escenari.

Francesc Sala



A l'esquerra de la imatge Isaac Rabin militar i primer ministre d'Israel i a la dreta Yasser Arafat dirigent de l'OLP

SABER VIVIR

Dedicado a todos aquellos que creen que para ser feliz hay que ser sinceros con todas las personas a las que quieren y expresan sus sentimientos y su respeto hacia ellos.

Aprovecha cada minuto que vives, no hay un después para la felicidad, que el tiempo no espera a nadie y nadie puede al tiempo frenar. No dejes que el odio te inunde, quiere y respeta a los demás, di aquél «te quiero, te necesito» que no te atreves a pronunciar.

La vida es bella pero muy corta, agárrate con fuerza y lucha por saber vivir y aprovechar las oportunidades que te quiera dar. Recuerda: no midas nunca tu vida por las veces que pudiste respirar sino por los momentos tan felices que sentiste el corazón palpitarse.

Palpita cuando ríes de felicidad, de querer sin medida a los demás, cuando alguien te dice «te quiero»

y cada vez que te llamen «papá-mamá». No dejes que sea demasiado tarde para decir lo que sientes en realidad, las cosas que querías hacer y no hiciste, a los lugares que querías ir y no fuiste.

No permitas que los seres que amas se vayan sin oír de tu boca un te quiero, una palabra de cariño, un beso y un abrazo, que tu orgullo nunca te permitió mostrar.

Conserva los buenos y fieles amigos. Diles siempre lo que piensas y sientes, lo que jamás te atreviste a contar, porque ellos siempre, siempre, te comprenderán. Vive intensamente cada momento de la vida, no dejes que la tristeza del pasado ni el miedo absurdo del futuro enturbien y te estropeen la alegría del presente.

¡Siente la felicidad!

Teresa Fernández



LA PAZ

Paz, una palabra demasiada oída en estos tiempos tan convulsos, en los que el mundo parece olvidarla. Por ello, sería bueno recordar su significado:

«Respeto, tolerancia, igualdad, comprensión, solidaridad, diálogo, negociación y consenso». Cada una de estas definiciones fomenta valores que fortalecen y restablecen la convivencia, la armonía y los lazos entre los pueblos.

La paz no solo es la ausencia de conflictos. Convivir en paz consiste en aceptar las diferencias y tener la

capacidad de escuchar, reconocer, respetar y apreciar a los demás.

La palabra paz también está en el origen etimológico de los saludos: *salam* en árabe y *shalom* en hebreo significan «paz» o «la paz esté contigo/con vosotros».

Entonces no podemos mirar hacia otro lado cuando se están vulnerando todos estos derechos inalienables y debemos pedir la Paz para Palestina y para los pueblos en guerra.

Salam y Shalom.

Antonia Prieto



LA CARRERA HA TERMINADO

Llega un momento en el que dejas de tener prisa. Ya no miras cada minuto el reloj. Empiezas a disfrutar de esas pequeñas cosas que habían pasado inadvertidas, cosas pequeñas que ahora ves en toda su grandeza. Las puestas de sol, el mar, el amanecer sin despertador. Sientes que la carrera ha terminado, has llegado a tu meta. No tienes que competir con nadie y te sientes feliz.

Todos tus sentidos están ahora puestos en las maravillas que tienes delante. Las que te ofrece la vida, la naturaleza. Se acabaron los

maratones, ya no es necesario que aceleres, ya has llegado. Y piensas que todo lo que has trabajado para llegar donde estás ha merecido la pena.

Disfruta de tu premio, te lo has ganado.

Así que, déjate llevar y vive, vive al máximo estos días y momentos que se avecinan, es la fiesta mayor de nuestro barrio, Serra de Marina.

¿Qué te lo impide?

Manoli Jiménez

NO HEM DE DEIXAR DE LLUITAR

Estimats veïns i veïnes
de Serra de Marina,

És un plaer dirigir-me a vosaltres amb motiu de la celebració, un any més, de la festa major del barri, que és possible gràcies a l'esforç de totes les persones que, a través de l'Associació de Veïns i Veïnes de Serra de Marina, dediquen part del seu temps lliure a contribuir en la creació de moments que ens uneixen i defineixen com a col·lectiu.

A la nostra bonica Serra de Marina, la natura ens brinda un escenari incomparable, ple de pau i bellesa. Però el que realment fa especial el nostre barri és la unió i l'esperit comunitari que compartim.

Aquí, cada festa esdevé una celebració de la nostra diversitat i solidaritat i les activitats socials i esportives ens permeten coneixernos millor i crear llaços que perduraran en el temps i ens fan més forts com a barri.

No hem de deixar de lluitar per millorar, dia rere dia, les nostres instal·lacions i hem de ser ferms en les reivindicacions que demanem perquè les persones que vivim i/o treballem al barri tinguem els serveis que ens mereixem.

Vivim en una època de canvis i a vegades ens sentim confosos i desconcertats, les societats es tornen cada vegada més individualistes i allunyats del que és terrenal. És ara, més que mai, que hem d'unir les



nostres forces per no deixar perdre l'essència que ens caracteritza com a éssers humans, que és la capacitat de col·laborar i la necessitat de relacionar-nos en persona.

És un privilegi formar part d'aquesta comunitat on la natura, la unió i la diversió s'entrellacen per crear un lloc veritablement especial.

Continuem treballant junts per mantenir viva aquesta essència que ens fa únics.

Núria Fonts Mateo

LAS TRES SERRA DE MARINA

«Nunca midas la altura de una montaña hasta que no hayas llegado a la cumbre. Entonces verás que no era tan alta como pensabas». John Lubbock.

La primera de la Serra de Marina es sin duda la montaña en sí misma, la maravilla de tener esta Serra con su poblado ibérico, que fue el lugar donde habitaron los primer@s vecin@s de Santa Coloma y donde está nuestro barrio. En la actualidad, pese a la sequía, la mano del Homo sapiens, la MAT (que en un principio se pudo parar), la Serra (montaña) sigue viviendo como puede, con ayuda de l@s vecin@s de nuestro barrio y los bruixots, que no paran de trabajar para mejorar esa angustiosa vida de los bosques y plantas de nuestra Serra de Marina.

La segunda es el barrio como nombre, como grupo de gente que comparten sus viviendas, sus vidas, sus ilusiones y problemas como en cada relación. El vernos cada día, el saber si estamos bien, el ayudarnos. En definitiva, ser como un pueblo en una ciudad cada vez más poblada, aprendiendo de la experiencia de l@s vecin@s.

La tercera es l'Associació de veïns i veïns con el mismo nombre de nuestra Serra, que desde que se formó ha ido evolucionando por ser respetada y reconocida, por la lucha de un barrio mejor y un local digno, conseguido recientemente, para poder tener un espacio donde l@s vecin@s reunirnos y realizar actividades de convivencia y culturales, que para poder hacerlas siempre teníamos que irnos fuera del barrio. Ahora lo importante es que todas las personas que componemos este barrio (bueno, los que quieran participar con sus ideas, trabajos, etc.) hagamos esta asociación un espacio cultural de inquietudes, de aprendizaje diario, de relaciones sociales y convivencia.

En definitiva, muchas gracias a tod@s l@s vecin@s que habéis hecho posible esta asociación, los que estáis en la actualidad y los que vendréis.

«Quien ha escuchado alguna vez la voz de las montañas, nunca la podrá olvidar». Proverbio tibetano.

Marcelo Castro Jiménez



¿TE VAS O TE MATO? MEJOR TE MATO

Una civilización que cierra los ojos,
que hace trampas a sus principios,
que permite el asesinato de niños
es una civilización moribunda.

Muchos años de silencio cerrado
cómplice es el capitalismo fascista,
es legal la colonización y la rapiña
y la tortura y muerte a la protesta.

Hambrientos piden a la humanidad
agua comida y medicamentos,
y desde el aire el criminal sionista
los caza como si fueran conejos.

Asesinar a niños y niñas
por el solo hecho de ser palestinos
es un acto de barbarie y cobardía,
cobardía del derecho internacional.

Muchos niñas y niños de Palestina
hambrientos piden vivir en paz,
no tienen hogar ni familia
el sionismo los quiere exterminar.

Qué leyes lo permiten,
con qué credo se justifican,
donde asesinar a niñas y niños
no es pecado ni tampoco es delito

**Gabriel Andrés Manzanero
2024**





Agraïments: Ajuntament de Santa Coloma Gramenet,
l'Agència de Residus de la Generalitat de Catalunya i
Comissió de Festes

Consulteu tota la programació de Festes de barri a:



www.gramenet.cat/festesdebarri



Ajuntament
de Santa Coloma
de Gramenet



Santa Coloma
és vida!